
PRAVILNIK U NOVEMBRU 

 

BEOGRAD, 31. oktobar 2014. (FoNet) - Državni sekretar Ministarstva kulture i informisanja Saša Mirkovid 

najavio je danas da de pravilnik o sufinansiranju medijskih sadržaja od javnog interesa stupiti na snagu u 

novembru. 

Na javnoj debati Nova medijska ekonomija, Mirkovid je rekao da od 1. januara počinje projektno 

finansiranje medija, ali da de lokalne samouprave i dalje izdvajati novac i za medije u državnom 

vlasništvu, koji bi trebalo da se privatizuju do 1. jula. 

Mirkovid je naveo da ostaje da se vidi koliki de biti budžeti države i lokalnih samouprava za sufinansiranje 

sadržaja od javnog interesa, jer je tek završeno pitanje rebalansa budžeta za ovu godinu. 

Na pitanje šta de se dogoditi ako lokalne samouprave budu izdvojile vrlo mala sredstva za javno 

informisanje, Mirkovid je odgovorio da nije bilo mogude zakonom odrediti tačan procenat koji opštine i 

gradovi moraju da izdvoje za sufinansiranje sadržaja od javnog interesa. 

Mirkovid je izrazio očekivanje da iznosi za medije koje izdvajaju lokalne samouprave nede boto manji od 

sredstava izdvajanih proteklih godina. 

Verujem da su u toj oblasti uspostavljeni određeni standardi, izjavio je Mirkovid. 

Prema njegovim rečima, Ministarstvo kulture i informisanja priprema i podzakonski akt o registru 

medija, kao i uredbu o pravljenju jedinstvenog spiska obveznika za pladanje takse za javni servis. 

Mirkovid je izjavio da de u naredne dve godine Radiotelevizija Srbije i Radiotelevizija Vojvodine biti 

finansirani iz budžeta.  

Dušan Šutanovac iz Agencije za privatizaciju je rekao da de Ministarstvo privrede doneti konačnu odluku 

o načinu privatizacije medija. 

Šutovac je izjavio da de uglavnom biti reči o prodaji kapitala medija koji su sada delimično ili potpuno u 

državnom vlasništvu, na osnovu prikupljanja ponuda na javnom nadmetanju, ali nije želeo da iznosi 

detalje o dosadašnjem postupku privatizacije medija, navodedi da bi to moglo da utiče na sam proces. 

U slučaju da mediji u državnom vlasništvu ne budu privatizovani, zaposlenima de biti podeljene akcije, 

rekao je Šutanovac. 

Programski direktor Transparentnosti za Srbiju Nemanja Nenadid je, govoredi o finansiranju medija iz 

lokalnih budžeta, izjavio da bi kriterijumi za dodelu sredstava za medije trebalo da budu napravljeni po 

principu javnih nabavki. 

Nenadid je ocenio da je potrebno da se unapred zna koliko koji kriterijum nosi bodova, a ne da članovi 

komisije za dodelu sredstava donose odluku na osnovu svog utiska. 



Tanja Maksid iz Balkanske novinarske istraživačke mreže je rekla da, prema njenom istraživanju, lokalne 

samouprave mahom novac za finansiranje sadržaja od javnog interesa daju svojim javnim preduzedima, 

a da je mali deo odlazio na konkursno finansiranje. 

Pomodnik ministra za trgovinu i telekomunikacije Irini Reljin je izjavila da Srbiju očekuje i proces 

digitalizacije televizijskog signala, koji mora da se završi do 17. juna.  

Posle juna 2017. nedemo modi da zadržimo analogni signal, jer de njega ometati digitalni kanali, rekla je  

Irini Reljin i navela da de država na početku digitalizacije pomodi lokalnim emiterima. 


